
 1 

Protokół Nr III/XVII/08 

 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 

 z dnia 10 marca 2008r. 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady pan Wiesław Szczygieł na podstawie listy obecności  

(załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad  

o godz. 14.00. Następnie  powitał przybyłych gości (załącznik nr 2).  

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie zgłoszono. W związku z tym radni jednogłośnie przyjęli niniejszy porządek 

obrad: 

 

1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przedstawienie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 

3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 

4. Uroczyste wręczenie wojskowych aktów nominacyjnych.  

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia umowy z Gminą 

Miasta Gdynia dotyczącej udzielenia pomocy finansowej– druk nr 141/08. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji dla Szpitala 

Specjalistycznego w Wejherowie - druk nr 139/08. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu na 

2008 rok – druk nr 140/08.  

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego o zwiększeniu zryczałtowanej kwoty na 

utrzymanie dziecka w placówce rodzinnej – druk nr 136/08. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia zadań powiatu, na 

które przeznacza się środki Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2008 - druk nr 142/08. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego zasady wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez 

Powiat Wejherowski w 2008 roku – druk nr 137/08.  

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz zwolnień z realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, z jakich mogą korzystać dyrektorzy i 

wicedyrektorzy szkół oraz nauczyciele pełniący inne funkcje kierownicze - druk 

nr 138/08. 

12. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 

13. Interpelacje i zapytania radnych.  

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie sesji.  

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu 

z XVI Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego III kadencji z dnia  

1 lutego 2008 roku. Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół 

przyjęto jednogłośnie.  
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Ad.2. 

Przewodniczący Rady Powiatu nie przedstawił żadnych informacji i przeszedł 

do następnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami stanowi załącznik nr 3. 

Starosta powiedział, że został złożony wniosek o środki unijne na budowę drogi 

alternatywnej między Rumią a Redą (ul. Cegielniana i ul. Towarowa). Starosta 

podkreślił, że jest to dla nas bardzo ważny projekt. Poinformował, że odbyły się dwa 

spotkania z udziałem władz Rumi i Redy. W początkowej wersji był przygotowany 

wniosek o pełne dofinansowanie. Jednak wówczas miałby on małe szanse na 

akceptację. W związku z tym zwiększono wkład własny gmin i powiatu. 

Następnie Starosta powiedział, że w Pruszczu Gdańskim odbyło się spotkanie w 

sprawie podziału środków unijnych. Dodał, że województwo pomorskie zostało 

podzielone na subregiony. Nasz powiat należy do subregionu metropolitarnego. W 

wyniku wyliczeń ustalono kwoty dla poszczególnych powiatów w naszym 

subregionie. Starosta dodał, że Zarząd Województwa scedował na powiaty ustalenie 

projektów priorytetowych.  

Na zakończenie Starosta poinformował, że nastąpiła zmiana na stanowisku 

Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Wejherowie. Obecnie tę funkcję pełni ppłk 

mgr inż. Ireneusz Żarkowski. 

  

Ad.4. 

W zastępstwie komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień w Wejherowie 

kpt. Ireneusz Aniszewski wręczył nominację na kolejny stopień wojskowy kmdr ppor. 

rez. Zdzisławowi Wilczyńskiemu. 

 

Ad.5. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia umowy z 

Gminą Miasta Gdynia dotyczącej udzielenia pomocy finansowej– druk nr 141/08 

przedstawił pan Marek Panek Sekretarz Powiatu . 

Radny Mirosław Odyniecki zapytał, jakie korzyści będą mieli mieszkańcy 

naszego powiatu z powstania Obwodnicy Północnej Aglomeracji Trójmiejskiej 

(OPAT). Pan Marek Panek Sekretarz Powiatu przypomniał, że na drodze nr 6 między 

Rumią a Redą jest bardzo duże natężenie ruchu pojazdów (w ciągu całego roku, a 

jeszcze większe w okresie letnim), co prowadzi do zatłoczenia. W związku z tym, 

budowa OPAT jest bardzo ważna dla mieszkańców powiatu. Jedynie budowa tej drogi 

rozwiąże obecne trudności w poruszaniu się na wspomnianym odcinku drogi. 

Radny Leszek Winczewski powiedział, że obecnie jest lobby na realizację 

budowy tzw. trasy lęborskiej (drogi kaszubskiej). Powstanie tej drogi jest bardziej 

korzystne dla mieszkańców gmin Szemud, Łęczyce i Luzino, gdyż te tereny staną się 

bardziej atrakcyjne i wzrośnie ich wartość. Jego zdaniem środki wydane na 

dokumentację projektową OPAT mogą być zmarnowane, gdyż budowa tej drogi jest 

odległa w czasie.  

Starosta wyraził swoje zdziwienie dla wypowiedzi radnego M. Odynieckiego i 

radnego L. Winczewskiego. Starosta powiedział, iż myślał, że konieczność budowy 

OPAT jest bezdyskusyjna. Dodał, że spływają ciągłe protesty od mieszkańców ww. 

gmin dot. przebiegu „trasy lęborskiej”. Proponowany przebieg tej drogi wymaga 

wyburzenie wielu, nawet nowych zabudowań. Proponowane warianty przebiegu drogi 

kaszubskiej są nie do przyjęcia. Dlatego konsultacje prowadzone z mieszkańcami 
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gmin, przez które ma przebiegać droga zakończyły się negatywnie. Starosta stwierdził, 

że Zarząd Powiatu Wejherowskiego w pełni popiera protesty dot. budowy tej drogi. 

Przede wszystkim dlatego, że nie rozwiązuje ona nawet w najmniejszym stopniu 

problemu przemieszczania się przez Rumię i Redę i dalej w kierunku Półwyspu 

Helskiego. Trasa lęborska ułatwi jedynie dojazd mieszkańcom Słupska i Lęborka do 

Gdyni. Starosta podkreślił, że w przeciwieństwie do drogi nr 6, tamta droga nie jest tak 

zatłoczona. Ponadto powiedział, że nie jest przeciwny budowie drogi Lęborskiej, ale 

pod warunkiem, że najpierw zostanie wybudowana obwodnica północna. 

Odnośnie wkładu w budowę OPAT Starosta przypomniał, że w maju 2007 roku 

w Urzędzie Marszałkowskim podpisane zostało porozumienie samorządów w sprawie 

podjęcia działań dotyczących budowy Obwodnicy Północnej Aglomeracji 

Trójmiejskiej, w którym sygnatariusze wyrazili wolę współfinansowania dokumentacji 

projektowej.  

Radny Leszek Winczewski stwierdził, iż ogół społeczeństwa uważa, że droga 

lęborska może zmarginalizować „małe trójmiasto”.  

Pan Dariusz Kuczmarski Etatowy Członek Zarządu potwierdził, że na pewno w 

jakimś stopniu może się tak zdarzyć. W związku tym, tak jak jego przedmówcy uznał, 

że wszyscy powinni wspierać budowę OPAT.  

Również radny Roman Knop powiedział, że w niedalekiej przeszłości radny 

Winczewski wypowiadał się pozytywnie nt. budowy północnej obwodnicy więc jest 

zaskoczony jego dzisiejszym stanowiskiem w tej sprawie. Przypomniał, że dotychczas 

wszyscy radni zgodnie wypowiadali się o konieczności budowy OPAT.  

Na zakończenie radny Mirosław Odyniecki powiedział, że zadając pytanie: 

jakie korzyści będą mieli mieszkańcy naszego powiatu z powstania obwodnicy 

północnej, chciał aby Starosta jeszcze raz, za pośrednictwem mediów, przedstawił 

jakie pozytywne znaczenie ma ta droga dla nas wszystkich. 

Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji 

Budżetu i Finansów. Następnie zarządził głosowanie.  

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta następującym stosunkiem głosów: 28 

osób za i 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Ad.6. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia dotacji 

dla Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie - druk nr 139/08 przedstawił pan 

Tomasz Fopke Naczelnik Wydziału Kultury i Spraw Społecznych  

Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. 

Uwag nie zgłoszono więc Przewodniczący zarządził głosowanie. Uchwała 

została przyjęta jednogłośnie. 

Pan dr Andrzej Zieleniewski dyrektor Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie 

podziękował za podjęcie decyzji o przekazaniu środków dla szpitala. 

 

Ad. 7.  
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 

powiatu na 2008 rok – druk nr 140/08 przedstawiła pani Janina Szalska Skarbnik 

Powiatu.  

Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad.8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego o zwiększeniu zryczałtowanej 

kwoty na utrzymanie dziecka w placówce rodzinnej – druk nr 136/08 przedstawiła 

pani Genowefa Małyszko dyrektor Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w 

Wejherowie. 

Radny Mirosław Odyniecki rozważał, czy konieczne jest zmniejszenie 

zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka. Jego zdaniem nie powinno być 

problemem dla prowadzących rodzinny dom dziecka rozliczanie wydatków na dzieci 

na podstawie faktur. A dzięki temu powiat ma większą kontrolę nad wydatkami tej 

placówki. Dodał, że zna przypadki, w których przekazywane rodzinom zastępczym 

pieniądze są przeznaczane np. na alkohol. Pani Małyszko odpowiedziała, że wydatki 

tego domu są kontrolowane. Jest tam prowadzona pełna księgowość. Ponadto 

stwierdziła, że kłopotliwe jest (głównie dla dzieci) pobieranie faktur na wszystkie 

zakupy.  

Pani Małyszko uznała, że patologie występują wszędzie natomiast nie można 

wszystkich posądzać o nieuczciwość. 

Radny Janusz Zabłocki stwierdził, że branie faktur np. za kino, czy lody jest w 

pewnym sensie upokarzające dla wychowanków. 

Radny Mirosław Odyniecki podkreślił, że uważa jedynie, iż nie chciałby aby 

opiekunowie wydawali pieniądze przeznaczone na utrzymanie dzieci na inne cele. 

Radny Wacław Seweryn stwierdził, że ludziom którzy podejmują się 

wychowywania nie swoich dzieci i tym dzieciom należy się zaufanie. Również radny 

Roman Knop uznał, że należy być wdzięcznym tym ludziom, bo jest to trudne zadanie. 

Ponadto dodał, że sam dotychczas nie słyszał o patologiach w rodzinach zastępczych 

na naszym terenie. 

Radna Halina Klajnszmit powiedziała, że w najbliższym czasie Komisja 

Rewizyjna będzie kontrolowała Rodzinny Dom w Górze. Zaproponowała, by 

powrócić do tego tematu po kontroli.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej 

powiedział, że komisja bardzo wnikliwie analizowała niniejszy projekt uchwały. 

Wszelkie wątpliwości zostały omówione i nie ma potrzeby odsuwać w czasie jej 

podjęcia. W związku z tym radny poprosił o poddanie niniejszego projektu uchwały 

pod głosowanie. 

Starosta powiedział, że na przykładzie stypendiów unijnych dla uczniów 

widzieliśmy jak bardzo problemowe jest rozliczanie zakupów na podstawie faktur. 

Podsumowując uznał, że najważniejsze jest by dzieci miały zapewnione właściwe 

wychowanie. A brak zaufania zniechęca ludzi do podejmowania takiej pracy. 

Radny Roman Knop poprosił o zamkniecie dyskusji. 

Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.9. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia zadań 

powiatu, na które przeznacza się środki Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2008 - druk nr 142/08 przedstawiła pani Genowefa 

Małyszko dyrektor Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Wejherowie. 

Poinformowała, że proponuje się zmianę w załączniku do projektu uchwały, a 

mianowicie: w punkcie 8 tabeli „Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, 



 5 

w komunikowaniu się i technicznych w związku z indywidualnymi potrzebami osób 

niepełnosprawnych – art. 35a ust. 1 pkt 7 lit d.” zwiększa się kwotę do 506.145 zł. 

Zmiana ta wynika z tego, iż w dniu 21 lutego Zarząd PFRON dokonał ponownego 

podziału środków przewidzianych w planie finansowym na 2008r. według algorytmu 

na poszczególne samorządy z zastosowaniem danych skorygowanych przez GUS.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie wraz ze zgłoszoną powyżej 

autopoprawką. 

 

Ad.10. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 

regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Powiat Wejherowski w 2008 roku – druk nr 137/08 przedstawił 

pan Marek Panek Sekretarz Powiatu.  

Radna Gabriela Lisius zapytała, jakie przeszkody formalno – prawne 

uniemożliwiły wcześniejsze podjęcie omawianej uchwały. Pan Panek odpowiedział, że 

przedłużały się rozmowy ze związkami zawodowymi. Natomiast pani Ewa Rogowska 

radca prawny Starostwa wyjaśniła, że podjęcie uchwały w grudniu nie było możliwe 

gdyż nie był uchwalony budżet państwa i nie znaliśmy wielkości subwencji 

oświatowej. 

Innych uwag nie było. Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt 

uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.11. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę w 

sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz zwolnień z realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, z jakich mogą korzystać dyrektorzy i 

wicedyrektorzy szkół oraz nauczyciele pełniący inne funkcje kierownicze - druk nr 

138/08 przedstawił pan Marek Panek Sekretarz Powiatu.  

Przewodniczący poinformował, że niniejszy projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.12. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji nad sprawozdaniem z praz Zarządu. 

 

Ad.13. 

Radny Mirosław Odyniecki złożył interpelację nt. zagrożenia bezpieczeństwa 

uczniów przy szkole podstawowej w Bolszewie (załącznik nr 4). Starosta 

odpowiedział, że jest to droga gminna więc powiększenie istniejących zatoczek jest w 

gestii gminy, dlatego też ta sprawa zostanie przekazana do gminy. Komisja 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego działająca przy Staroście może jedynie ingerować 

w oznakowanie przy tej drodze.  

Radna Anna Dąbrowicz zauważyła, że to rodzice często zagrażają bezpieczeństwu 

swoich dzieci, bo w nienależyty sposób dowożą je do szkoły w Bolszewie. Rodzic np. 

podjeżdża pod szkołę i wysadza dziecko zatrzymując się na środku drogi. Zaznaczyła, 

że tu potrzebny jest przede wszystkim rozsądek rodziców. 
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Ad.14. 

Radny Janusz Zabłocki zaapelował do Starosty i Zarządu Powiatu o rozważenie 

możliwości przeniesienia siedziby straży pożarnej, zlokalizowanej obecnie na placu 

Kaszubskim w Rumi. Jego zdaniem to miejsce nie jest właściwe ze względu na 

usytuowanie przy targowisku miejskim i trudny wyjazd.  

Pan Dariusz Kuczmarski Etatowy Członek Zarządu stwierdził, że przeniesienie straży 

w miejsce bardziej odpowiednie jest jak najbardziej słuszne. Wyraził nadzieję, że 

radni Miasta Rumi wskażą odpowiednie miejsce, a powiat wówczas rozważy 

możliwość wsparcia budowy nowej strażnicy, tak jak to było przy budowie strażnicy 

w Wejherowie. 

 

Ad.15. 

Przewodniczący Rady pan Wiesław Szczygieł dokonał zamknięcia  

XVII Sesji. 

 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności Radnych na XVII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego III 

kadencji. 

2. Lista zaproszonych gości na XVII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego  

III kadencji. 

3. Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 

4. Interpelacja radnego Mirosława Odynieckiego. 

 

 

       Posiedzeniu przewodniczył: 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

 

        Wiesław Szczygieł 

 

 

 

 

Protokołowała: Hanna Bulman   

 


